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برج هــای  کــه  بــود  مــاه  خــرداد  دوم 
دوقلوی متروپل به یکباره بر سر مردم 
آبادان آوار شــد و آنها را داغدار 43 نفر 
از عزیزانشــان کرد. هنــوز زخم متروپل 
تازه اســت؛ خرابه های ســازه ای که قرار 
بود محلی برای کسب و کار، تفریح و... 
مردم باشــد، حالا با گذشت نزدیک به 
ســه ماه تنها یادآور لحظــات دلهره آور 
فاجعه ریــزش مترو پل اســت. بقایای 
پیکــر بی جــان این ســازه غــول پیکر که 
درســت در مرکــز شــهر قــرار گرفته هر 
روز داغ خانواده هــای جانباختگان این 
حادثــه را تــازه می کنــد و نمی گــذارد تا 

زخم شان التیام یابد.
بــه  منتهــی  خیابان هــای  کســبه 
خیابــان امیری آبادان نیــز که برج های 
متروپــل در آن واقــع شــده اســت، این 
روزهــا به دلیــل محدودیت هــای تردد 
و خطــری کــه بابــت ریــزش احتمالــی 
و  کار  دارد،  وجــود  ســازه  باقیمانــده 
بارشــان کساد شــده و آنها نیز به نوعی 
گله مند هســتند و منتظر تخریب کامل 
متروپل و رفــع محدودیت های تردد تا 
شــاید کســب و کارشــان بار دیگــر رونق 

بگیرد.
چنــد هفته پــس از فاجعــه متروپل 
و خــروج پیکر جانباختــگان از زیر آوار، 
تصمیم گرفته شد بقایای این سازه در 
یک بازه زمانی ســه ماهه تخریب شود 
تا هرچه ســریع تر کسبه اطراف متروپل 
فعالیت شان را از ســر بگیرند و شورای 
تأمین اســتان نیز منطقــه آزاد اروند را 
به عنــوان کارفرمای این طــرح انتخاب 

کرد.
امــا گویا تخریب مابقی این ســازه با 
تأخیــر مواجــه شــده و به ایــن زودی ها 
خبری از تخریب کامل نباشد که همین 
مســأله موجــب رنجــش خاطــر مردم 
شده تا جایی که »احمد وحیدی« وزیر 
کشــور نیز در بازدید از آبــادان گفته هر 
چنــد متروپل از وضعیت بحران خارج 
شــده و بحرانی نیســت، امــا مطالعات 
برای نحوه تخریب قدری طولانی شده 

است.
از  یکــی  عمیــر«  کعــب  »جاســم 
شــهروندان آبادانی به »ایــران« گفت: 
ســازه تخریبــی متروپــل در مرکز شــهر 
و یــک منطقــه پــر رفــت و آمــد واقــع 
شــده اســت و می توان گفت 40 درصد 
جمعیــت آبــادان هــر روز مجبورنــد از 

این منطقه عبور کنند.

این ســاختمان مانند یک استخوان 
در گلوی شهر گیر کرده و هر روز بغض 
به گلو و اشــک بــه چشــم مان می آورد 
حتــی خانواده هایــی کــه در جریان این 
از  عضــوی  فقــدان  )بواســطه  فاجعــه 
خانــواده( داغــدار نشــده اند هــم دیگر 
را  مخــوف  ســازه  ایــن  دیــدن  طاقــت 
ندارند. از مســئولان آبادان و اســتاندار 
و  درد  می خواهنــد  اگــر  می خواهیــم 
انــدوه مــا آبادانی هــا را کاهــش دهنــد 

فکری به حال این سازه کنند.
ë  تخریــب پیمانــکار  تغییــر  احتمــال 

متروپل
اســکندری«  رضــا  »محمــد 
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد اروند 
در گفت و گــو بــا »ایــران« تصریــح کرد: 
مطابــق مصوبه شــورای تأمین اســتان 
خوزستان قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا 
تخریــب  پیمانــکار  به عنــوان  )ص( 
آبــادان  متروپــل  ســاختمان  بقایــای 
تعیین شــد که بنا بود شیوه آوار برداری 
و تخریــب را طبق زمانبندی مشــخص 

شده در مفاد قرارداد تعیین کند.
وی بــا اشــاره به زمان بر شــدن روند 
مذکــور، تصریــح کــرد: معاونــت فنــی 
و امــور زیربنایــی منطقــه آزاد اروند در 
چند روز گذشــته بــه قرارگاه ســازندگی 
خصــوص  ایــن  در  خاتم الانبیــا)ص( 
اخطار داده است. وی خاطرنشان کرد: 
طبق مفــاد قرارداد فی مابین ســازمان 
منطقــه آزاد اروند و قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیــا )ص(، ۲0 درصد از اعتبار 
پیش بینی شده از سوی این سازمان به 

آن قرارگاه پرداخت شد.
اعــام  دلایــل  از  یکــی  اســکندری 
شده از ســوی قرارگاه خاتم الانبیا)ص( 
برای تاخیر در ایفــای تعهدات مندرج 
فنــی  مشــکات  برخــی  را  قــرارداد  در 
اطــراف  ســاکنان  نکــردن  تخلیــه  و 
ساختمان متروپل دانست و ادامه داد: 
از آن جایــی که ســپردن کار بــه قرارگاه 
ســازندگی خاتم الانبیــا)ص( از طریــق 
مصوبه شورای تأمین استان خوزستان 
و بــا حضور وزیر کشــور صورت پذیرفته 
اســت، قاعدتاً اگر بنا به تغییر پیمانکار 
هم باشــد، باید شــورای تأمین اســتان 

تشکیل شود.
اســکندری بــا اشــاره به درخواســت 
بــرای  ارونــد  آزاد  منطقــه  ســازمان 
تشــکیل جلســه شــورای تأمین اســتان 
خوزســتان در هفتــه آینــده، افــزود: اگر 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا )ص( در 
هفتــه جاری عملیــات را آغاز و مطابق 

زمان بنــدی پیــش ببــرد، کار را بــا ایــن 
قــرارگاه ادامه خواهیــم داد در غیر این 
صــورت تــا هفتــه آینــده این مســأله را 

تعیین تکلیف خواهیم کرد.
ë  باقیمانــده ســازه متروپل بایــد زودتر

تخریب شود
در همین حال »کــورش خواجوی« 
مهندســی  نظــام  ســازمان  رئیــس 
ســاختمان خوزســتان با تأکیــد بر لزوم 
باقیمانــده  ســازه  تخریــب  در  تســریع 
متروپــل به »ایــران« گفــت: همانگونه 
که از ســوی کارگروه ستاد بحران استان 
متشــکل از نمایندگان نظام مهندســی 
اعــام  هــم  شــهرداری  و  ســاختمان 
شــده باقیمانده ســازه تخریبی متروپل 
فاقد ایمنی لازم اســت و باید در اولین 
فرصــت ممکن با رعایــت کامل موارد 

فنی تخریب شود.
توصیــه  مــردم  بــه  اینکــه  ضمــن 
می کنیــم با وجــود محدودیت هایی که 
درخیابــان امیرکبیر و در نزدیکی ســازه 
متروپل انجام شــده باز هــم از نزدیک 
شدن به این سازه جداً خودداری کنند.
وی همچنیــن در خصــوص انتشــار 
مجلــس  عمــران  کمیســیون  گــزارش 
اینکــه  بــر  مبنــی  اســامی  شــورای 
نظــام مهندســی و شــهرداری آبــادان 
بیشــترین تخلــف را در حادثــه متروپل 
دارند، توضیــح داد: هنــوز این گزارش 

به صورت مکتوب به دســت ما نرسیده 
کاملــی  اطاعــات  آن  جزئیــات  از  و 
نداریم اما نظام مهندســی ســاختمان 
کمیســیون  بــه  پیش تــر  خوزســتان 
عمــران دعــوت شــده بــود و مــا تمــام 
مســتندات خــود از جملــه اخطار هــای 
کتبــی در خصــوص تخلــف متروپــل و 
لــزوم جلوگیــری از ادامــه ســاخت آن 
را بــه ایــن کمیســیون تقدیــم کردیــم. 
ضمن اینکــه حتماً گزارش کمیســیون 
عمــران رونــد قانونــی خــود را دنبــال 
خواهــد کرد و از ســوی مراجــع قضایی 
پیگیــری خواهد شــد. وی افــزود: البته 
کیفرخواســتی در این خصوص از سوی 
دادستان مرکز استان خوزستان تنظیم 
و در این کیفرخواست سهم هر کدام از 
افراد حقیقــی و حقوقی در تخلف های 
متروپل مشــخص شــده اســت کــه این 
کیفرخواســت در فضــای مجــازی هــم 

منتشر شده و همه می توانند ببینند.
 رئیــس ســازمان نظــام مهندســی 
ساختمان خوزســتان البته خاطرنشان 
کــرد: بــا وجــود ایــن به عنــوان نماینده 
نظام مهندســی ســاختمان در اســتان 
را  نکتــه  چنــد  اســت  لازم  خوزســتان 

توضیح بدهم.
بــرای  کــه  ناظــری  اینکــه  نخســت 
متروپل انتخاب شــده بوده در ســامانه 
ســازمان نظــام مهندســی ثبت نشــده 

بــود و قاعدتــاً ســازمان وقتــی از وجود 
این ناظــر بی اطاع بوده نمی توانســته 

نظارت کند.
البتــه ایــن از نظــر مــا یــک تخلــف 
انتظامــی اســت که ما این مســأله را به 
شــورای انتظامــی اســتان به عنوان یک 

مرجع شبه قضایی ارجاع داده ایم.
البتــه بایــد ایــن موضــوع را مدنظر 
داشته باشید که جدا از موضوع تخلف 
را  فنــی  اخطار هــای  ناظــر  انتظامــی، 
که داده درســت بــوده ولــی توجهی به 
آن نشــده اســت. وی در پاســخ بــه این 
پرسش که چرا در کیفرخواست تخلف 
ناظر سازمان نیم درصد و رئیس قبلی 
دفتر نظام مهندسی ساختمان آبادان 
دو درصد اعام شده، گفت: این مسأله 
در مراجــع ذیصاح در دســت بررســی 
اســت و در نهایــت همه بایــد به قانون 
تمکین کنند. وی همچنین خاطرنشان 
کرد: متأســفانه شهرداری آبادان بدون 
تأیید نقشــه های متروپل از سوی نظام 
مهندسی که روال معمول و قانونی کار 
اســت اقدام به صــدور پروانه ســاخت 
کرده و می توان گفت این نقطه شــروع 
تخلفات بوده اســت. از ســوی دیگر در 
هــر پروانه ســاختمانی می بایســت نام 
ناظر یا شــرکت مشــاوری ثبت شود که 
عضو نظام مهندســی باشد و این مورد 
نیز در پروانه ســاختمانی متروپل دیده 

نشده و این اشکال دوم است.
مسأله دیگر اینکه ناظر و دفتر نظام 
مهندســی شهرستان برحســب وظیفه 
و  می دهــد  را  لازم  اخطار هــای  ذاتــی 
ایــن شــهرداری اســت کــه بایــد جلوی 
ملــی  مقــررات  بــا  مغایــر  ســازه های 
ســاختمان را بگیــرد و پــروژه را تــا رفع 
نقــص متوقف کند که در این خصوص 
نیــز شــهرداری بــه وظیفــه خــود عمل 

نکرده است.
اشــکال بعــدی اضافــه شــدن ســه 
طبقــه بــوده کــه از نظــر فنــی اشــکال 
داشــته و متأســفانه مالک در کنار خود 
مشــاوران غیرفنــی را داشــته اســت که 
برای مقاوم ســازی هم از آنها مشــورت 
خواســته و شــما می بینیــد کــه فاجعــه 
درســت درلحظــه ای کــه می خواســتند 
افتــاده  کننــد  تقویــت  را  ســتون  یــک 
یعنــی در لحظــه گــرم کــردن و زمانــی 
کــه خواســته اند ورق های تغییر شــکل 
داده ســتون فولادی را صاف کنند تاب 

نیاورده و این فاجعه رخ داده است.
و در پایــان اینکــه نظــام مهندســی 
ســاختمان با احــدی در بحــث رعایت 
قوانیــن ملی ســاختمان شــوخی ندارد 
حتــی اگــر ایــن فــرد از اعضــای خــود 
ســازمان  نظــام مهندســی ســاختمان 

باشد.
ë  تخریــب باقی مانــده ســازه متروپــل

به دلیــل پــاره ای مســائل فنی بــا تأخیر 
مواجه شده است

»قاسم بغانی« عضو شورای شهر 
آبــادان نیز بــه »ایران« گفــت: تخریب 
باقیمانده سازه متروپل از سوی شورای 
تأمین اســتان بــه ســازمان منطقه آزاد 
ارونــد ســپرده شــده کــه آنهــا نیــز طی 
قراردادی با قــرارگاه خاتم الانبیا )ص( 
ایــن کار را بــه آنهــا به عنــوان پیمانــکار 
ســپرده اند و به نظر می رســد این سازه 
هنــوز  فنــی  مســائل  پــاره ای  به دلیــل 
تخریــب نشــده و با تأخیر مواجه شــده 

است.
 وی تأکیــد کــرد: شــورای شــهر نیــز 
به دلیل اینکه تخریب متروپل از ســوی 
شــورای تأمیــن اســتان به منطقــه آزاد 
ارونــد ســپرده شــده هیچگونــه دخل و 
تصرفی در این خصوص نکرده اســت. 
ولــی ما نیــز بر ایــن عقیده هســتیم که 
باقیمانده ســازه متروپل به این شــکل 
می تواند یادآور این فاجعه برای مردم 
و  جانباختــگان  خانواده هــای  و  باشــد 
همــه مــردم را از نظر روحــی روانی به 

هم بریزد.

داغزخمیکهدرقلبآبادانهرروزتازهمیشود
پیمانکار به خاطر تأخیر در تخریب بقایای متروپل اخطار گرفت

گاه
م ن

نی

ë  شهردارسابق شــیراز در گفت و گو با »ایران« با دفاع از عملکرد خود
در طول یکســال گذشته، بیشــترین اختلاف با اعضای شــورای شهر را 
بر نحوه مدیریت شــهری و اســتفاده از نیروها در شهرداری عنوان کرد. 
اصنافی گفت: معتقدم پذیرش و اجرای نظرات شورا برای استفاده از 
نیروهای مدنظر و نیز توصیه  شــان برای نحوه مدیریت، به ضرر شهر و 
شهروندان شــیراز بود . همین امر من را بر آن داشت تا استعفای خود 

را تقدیم شورای شهر کنم

گاه
م ن

نی

ë  مطابق مصوبه شــورای تأمین استان خوزستان قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا )ص( به  عنوان پیمانکار تخریب
بقایای ساختمان متروپل آبادان تعیین شد که بنا بود شیوه آواربرداری و تخریب را طبق زمان بندی مشخص شده 
در مفاد قرارداد تعیین کند. معاونت فنی و امور زیربنایی منطقه آزاد اروند در چند روز گذشــته به قرارگاه سازندگی 

خاتم الانبیا )ص( در خصوص ارائه نکردن برنامه زمان بندی  اخطار داده است

ان
یر

ر ا
 د

ان
یر

ا

جمعآوریبخاریهایغیراستاندارد
ازمدارسگلستان

گــرگان - مدیــرکل آمــوزش و پــرورش اســتان گلســتان وعــده داد بــرای 
ســال تحصیلی جدیــد همه بخاری های غیراســتاندارد از مدارس اســتان 

جمع آوری شود.
بــه گزارش ایلنا، ســیدرضا نظــری اظهارکرد: برای ســال تحصیلی جدید 
تمامی بخاری های غیراستاندارد از مدارس جمع آوری می شود. تعدادی 
مــدارس کانکســی نیز در برخی نقاط اســتان وجود دارد کــه بزودی جمع 
می شــود تــا دیگــر شــاهد حــوادث ]ناگــوار[ نباشــیم. وی ادامــه داد: ۲0۵ 
میلیــارد تومان اعتبار درســفر ریاســت جمهوری به اســتان بــه آموزش و 
پــرورش اختصــاص داده شــد. همچنیــن بــا همــکاری خیریــن ۴۴ پروژه 
ورزشی دراستان تا پایان سال افتتاح می شود. نظری بیان کرد: اعتبار این 
پروژه هــا ۲0 میلیارد تومان اســت کــه ۸ میلیارد آن توســط خیرین تأمین 
شده است . وی بیان کرد: در سال تحصیلی جدید بیش از سه هزار معلم 
کمبــود داشــتیم اما با تدابیــر و اقدامــات بموقعی که انجــام دادیم هیچ 
کاس درســی بدون معلم نخواهیم داشــت. وی تصریح کرد: هم اکنون 
در گلســتان دو هــزار و ۲00 مدرســه وجــود دارد و همچنیــن بــرای تجهیز 
مدارس استان ۸3 میلیارد تومان اعتبار نیاز است که تاش داریم تا قبل 

از شروع سال تحصیلی جدید مدارس استان کاماً تجهیز شوند.

کاهش۱۰درصدیسهمیهآردنانوایانمتخلف
درشهرستانالبرز

کــرج - فرمانــدار شهرســتان البــرز گفت: بــا تصمیــم کارگــروه آرد و نان 
شهرســتان البرز، ســهمیه آرد نانوایــان متخلف و نانوایانی که نســبت به 

نصب کارتخوان اقدام نکرده اند، ۱0 درصد کاهش یافت.
بــه گزارش ایلنا، مصطفــی غفوری در کارگروه آرد و نان شهرســتان البرز 
اظهــار کــرد: از ابتــدای ســال  جــاری تا کنــون بیــش از ۲ هــزار و ۱00 مورد 
بازرســی انجام شــده که به تشــکیل حدود ۷۵0 پرونده منجر شده است. 
فرماندار شهرســتان البرز افــزود: هفت نانوای متخلف کــه تراکنش های 
غیرمتعارف داشــتند نیز شناســایی و ضمن کسر ســهمیه با آنها برخورد 
شــد. وی با تأکید بر الــزام نصب تابلوی اطاعــات نانوایان گفت: نصب 
تابلــوی یکســان اطاعــات نانوایــی شــامل ســاعات کار و ایــام تعطیــل، 
میــزان ســهمیه و نــوع پخت الزامی اســت. غفــوری در ادامه با اشــاره به 
طــرح ســاماندهی حوزه آرد و نان اضافــه کرد: اغلب نانوایــان در اجرای 
ایــن طرح همکاری بســیار خوبی داشــته اند و اندک نانوایــان متخلف  با 

اطاع رسانی و پیگیری ساماندهی خواهند شد.

قدردانیاستاندارالبرزازتلاشهایسرپرستی
روزنامهایراندرایناستان

ایران زمین - مجتبی عبداللهی اســتاندار البرز به همراه رضا جهانشاه لو 
مدیــرکل روابــط عمومی و امور بین الملل اســتانداری بــا حضور در دفتر 
سرپرســتی روزنامه ایران در این استان از تاش های خبرنگاران این دفتر 

در پوشش بموقع اخبار منطقه قدردانی کرد.
در این دیدار اســتاندار البرز گفت: رســالت انتشــار اخبار صحیح و بموقع 
وظیفــه ســنگینی اســت کــه خوشــبختانه در البــرز اکثــر قریــب بــه اتفاق 

رسانه ها بویژه روزنامه ایران در این حوزه خوب عمل کرده اند.
عبداللهی در ادامه با اشاره به وجود برخی مشکات استان افزود: دولت 
ســیزدهم همه تاش اش را معطوف به اصاح و اجرای زیرساخت های 
معیــوب کرده و مــن به عنوان نماینده دولت در البرز به مدیران اســتانی 
تأکید کرده ام برای پیشــبرد قطار توســعه و آبادانــی باید تاش مضاعف 
داشــته باشــند و کســانی که نتواننــد خود را بــا این مهم هماهنــگ کنند، 

مجبور به ترک این قطار خواهند بود.
در این دیدار حسن منصوریار سرپرست روزنامه ایران در البرز نیز ضمن 
قدردانی از حضور اســتاندار البرز گزارشی از فعالیت های این روزنامه در 
اســتان ارائه کرد و با برشــمردن برخی مشکات، خواســتار حمایت های 

بیشتر نماینده عالی دولت در این زمینه شد.

بهبود۲۵پلهاینرختورماستانکرمانشاه
درنتیجهتشدیدنظارتهابربازار

کرمانشــاه - براســاس گــزارش مرکــز آمار ایــران، در جدول نــرخ تورم ۱۲ 
ماهــه منتهی بــه تیرماه ۱۴0۱ خانوارهای کل کشــور، اســتان کرمانشــاه با 

3۹.۹ درصد، کمترین میزان تورم در بین استان های کردنشین را دارد.
بــه گزارش »ایران آناین«، اســتان کرمانشــاه با 3۹.۹ درصــد از کمترین 
میــزان تــورم در بیــن اســتان های کردنشــین برخــوردار اســت و همچون 
کردســتان از یک نرخ تورم پایین تر از میانگین کشــوری برخوردار اســت. 
همچنین کرمانشاه به لحاظ نرخ تورم در ماه قبل نیز از وضعیتی مشابه 

تیرماه برخوردار بود و ارزان ترین استان کردنشین لقب گرفت.
براســاس داده های مرکز آمار کشور، ایام با ۴۴.۸ درصد بیشترین میزان 
تــورم در بین اســتان های کردنشــین را در دوازده ماهه منتهــی به تیرماه 
۱۴0۱ داشــته و در عین حال در رتبه سوم گران ترین استان های کشور قرار 

گرفته است.
آذربایجان غربــی با ۴۴.۶ درصد دومین اســتان گران در بین اســتان های 
کردنشــین اســت و در رتبه چهارم گران ترین اســتان های کشــور قرار دارد 
و اســتان کردســتان با نرخ تــورم ۴0.۴ درصد، از یک نرخ تــورم پایین تر از 

میانگین کشوری )۴0.۵ درصد( برخوردار است.
همچنیــن بــر اســاس اعــام مرکــز آمــار ایــران، در تیرمــاه ســال جاری 
کهگیلویه وبویراحمــد از بیشــترین تورم ســالانه با نــرخ ۴۷.۶ درصد بین 

استان های کشور برخوردار است.

۸۰درصدکارخانههایشهرکهایصنعتی
استاناردبیلدرمدارتولید

اردبیــل- مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی اســتان اردبیل گفت: 
بر اســاس بررسی های انجام شــده، ۸0 درصد از واحدهای تولیدی دارای 
پروانه بهره برداری در شهرک ها و نواحی صنعتی این استان فعال هستند. 
بــه گــزارش ایرنــا، محمد اهلــی اظهــار کرد: عمــده مشــکات واحدهای 
تولیدی در بخش مدیریتی اســت که شــرکت شهرک های صنعتی تاش 
می کند با برگزاری دوره های آموزشــی متنــوع، برگزاری تورهای صنعتی، 
بازدید از نمایشگاه های داخلی و خارجی و سایر برنامه های حمایتی دیگر 
که به صورت رایگان به واحدهای تولیدی ارائه می شود، زمینه توانمندی و 

ارتقای دانش این نوع واحدها را فراهم سازد.
وی اظهار کرد: در بخشی از مشکات واحدهای تولیدی که خارج از اراده 
آنان اســت می توان به مشــکاتی از قبیــل نیاز به نقدینگی و ســرمایه در 
گــردش، مشــکات بیمه ای، مالیاتی، دســتمزد، نوســانات ارزی و تأمین 
مــواد اولیه اشــاره کــرد که برای حل این مشــکات، موضوع در جلســات 
ستاد تســهیل مورد بحث و بررسی قرار گرفته و با هماهنگی دستگاه ها و 

در چهارچوب قانون، مشکات آنان برطرف می شود.
مدیرعامــل شــرکت شــهرک های صنعتــی اســتان اردبیل با بیــان اینکه 
امســال ۲۸ واحــد صنعتی در این اســتان با هدف رونق تولید و اشــتغال 
از رکود خارج می شــود، افزود: یکی از مهم ترین برنامه های این شــرکت، 
احیــای واحدهــای راکــد و غیرفعال اســت تــا ایــن واحدها با اســتفاده از 

ظرفیت های موجود به چرخه تولید بازگردند.

گزارش »ایران« از دلایل اختلاف بین شورای شهر شیراز و شهردار سابق

شهردارشیرازچرابااستعفاکناررفت؟

کمتــر از یک ســال قبل، ســید احســان 
اصنافــی عضو ششــمین دوره شــورای 
اســامی شــهر شــیراز بــا تصمیــم این 
شــورا در ســوم شــهریورماه ۱400با ۱3 
رأی به عنــوان شــهردار ایــن کانشــهر 
انتخاب شــد؛ انتخابی که حالا اعضای 
شــورا بــا دلایــل دهگانــه خــود اقــدام 
بــه اســتیضاح وی کــرده و همیــن امر، 
شــهردار را بر آن داشــت تا اســتعفای 
خــود را مطــرح کنــد و در نهایــت خود 
بــه عمــر کوتــاه ایــن مدیریــت پایــان 
دهد. اعضای شــورای شــهر هرچند در 
جلســه بررسی اســتعفای سید احسان 
را  شــیراز  ســابق  شــهردار  اصنافــی، 
مدیری پاک دســت و متدیــن توصیف 
کردنــد امــا او را فاقد اقتــدار لازم برای 
جذب و تخصیص اعتبارات دانســتند. 
این ایــراد مطرح شــده البتــه تناقضی 
همیــن  زیــرا  دارد  خــود  درون  هــم 
اعتبــارات نیز با پیگیری ها و بر اســاس 
ســوی  از  شــده  ارائــه  بودجــه  برنامــه 
شــهردار ســابق از رقم 6 هــزار میلیارد 
تومان در ســال ۱400، تقریباً ســه برابر 
شد و به رقم ۱5 هزار میلیارد تومان در 

سال ۱40۱ رسید.
 توضیحــات ســخنگوی شــورای شــهر 
شــیراز و همچنیــن شــهردار ســابق به 
ســوای  کــه  می دهــد  نشــان  »ایــران« 
ایرادهای مطرح شــده توســط شــورای 
بــه  شــیراز  شــهری  مدیریــت  شــهر؛ 
در  کــه  اســت  دچــار  آســیبی  همــان 
وجــود  کشــور  شــهرهای  از  بســیاری 
دارد؛ اختــاف ســلیقه ای در مدیریــت 
بیــن شــهردار و اعضای شــورای شــهر 
و همچنیــن اختــاف نظــر در انتصاب 

مدیران شــهری و انتخــاب پیمانکاران 
پروژه های شهری.

ســخنگوی  هاجــری  محمدرضــا   
رونــد  دربــاره  شــیراز  شــهر  شــورای 
اســتیضاح و اســتعفای شــهردار سابق 
شــیراز بــا بیان اینکــه اعضا بــا اکثریت 
آرا با اســتعفای ســید احســان اصنافی 
از پســت شــهرداری موافقت کردند به 
»ایــران« گفــت: عصر شــنبه بیســت  و 
دوم مــرداد ۱۴0۱نشســت فوق العــاده 
شــورای اســامی شهر شــیراز با حضور 
اســتیضاح  کار  دســتور  بــا  و  عضــو   ۱3
شهردار شیراز آغاز شد که با سرپرستی 
ســعید مصفــا بر شــهرداری شــیراز به 
مدت ســه ماه موافقــت کردند. به این 
ترتیــب اصنافــی، یــازده روز مانــده به 
یکمیــن ســال شــهرداری خــود از ایــن 

پست کنار رفت.
هاجــری بــا بیــان اینکــه »در مدت 
زمــان مســئولیت وی از ســوی اعضای 
در  متعــددی  تذکــرات  شــهر  شــورای 
خصــوص نحــوه مدیریــت شــهری به 
وی داده شــده ودر نهایــت ۲0 ســؤال 
از وی طرح شــد که باید به آنها پاســخ 
مــی داد« اظهــار داشــت: در برهه های 
مختلف تذکراتی به شهردار داده شده 
بــود کــه بخشــی از تذکرات و پاســخ به 
ســؤالات، اعضای شورا را قانع نکرد که 
طبق قانــون در مرحله بعــد اگر 5 نفر 
از اعضــای شــورا طرح اســتیضاح ارائه 
کننــد موضوع برای اســتیضاح اجرایی 
می شــود، در مــورد شــهردار هــم ایــن 
اتفــاق افتاد. این مســئول در پاســخ به 
ایــن ســؤال کــه از عمده ترین ســؤالات 
طرح شده که باعث استیضاح شهردار 
شــد چه بود بیان کرد: وی با اینکه فرد 
متدیــن و بااخاقی اســت، اما در نحوه 

مدیریــت شــهر از قــدرت و شــجاعت 
حالــی  در  ایــن  نبــود.  برخــوردار  لازم 
اســت که لازمه مدیریت شهری اقتدار 

در نحوه اجرایی شدن کارها است. 

ë  دلایــل از  ســابق  شــهردار  روایــت   
استعفا

در حالــی که اعضای شــورای شــهر 
را  شــیراز  شــهردار  اســتیضاح  علــت 
ضعف در نحوه مدیریت شهری اعام 
کردنــد؛ شــهردار شــیراز در گفت و گو با 
»ایــران« بــا دفــاع از عملکــرد خود در 
طول یکسال گذشته، بیشترین اختاف 

بــا اعضــای شــورای شــهر را بــر نحــوه 
مدیریت شهری و استفاده از نیروها در 
شــهرداری عنوان کــرد. اصنافی گفت: 
معتقــدم پذیــرش و اجــرای نظــرات 
شــورا برای استفاده از نیروهای مدنظر 
و نیز توصیه  شان برای نحوه مدیریت، 
به ضرر شــهر و شــهروندان شــیراز بود 
. همیــن امــر مــن را بــر آن داشــت تــا 
اســتعفای خود را تقدیم شــورای شهر 
کنم. وی با اشــاره بــه عملکرد خود در 
طول ۱0 ماهه گذشــته گفت: طرح های 
عمرانــی بــزرگ و متعــددی اجرایــی 
شــده که از آن جملــه عملیات اجرایی 

آمــاده  نیایش-چمــران  دوربرگــردان 
بهره برداری اســت، بسیاری از پروژه ها 
مانند تقاطع مدافعان سامت یکسال 
از برنامه زمانبندی عقب بودند، اما با 
تــاش شــبانه روزی و ســه شــیفت کار 
کــردن در بــازه ۶ماه اندازه یکســال کار 
شده است و از برنامه زمانبندی جلوتر 
اقدامــات  دیگــر  از  همچنیــن  اســت. 
انجــام گرفته، می تــوان به حــوزه خط 
۲ متــرو اشــاره کرد. خرید ۷6 دســتگاه 
واگــن   5 احــداث  اتوبوس]شــهری[، 
متــرو و افزایش ۱0 واگن تــا ۲ماه آینده 
از جمله اقداماتی هســتند که می توان 

برشمرد.
سیداحســان اصنافی با بیــان اینکه 
از مبلــغ ۷ هــزار و 300 میلیــارد تومان 
مســئولیت  طــی  شــهرداری  بدهــی 
مــن 6 هزارمیلیــارد تومــان آن تســویه 
شــده اســت، افــزود: بالــغ بــر یک هزار 
میلیارد تومان اوراق مشارکت احداث 
آخریــن  در  اتوبــوس  خریــد  و  متــرو 
روز خدمتــم واریــز شــد. همچنیــن در 
بخــش مطالبــات پیمانــکاران بالــغ بر 

گرفتــه  صــورت  پرداخــت  درصــد   60
اســت. همچنیــن بعد از ۲ ســال و نیم 
لکه گیری هــای آســفالت خیابان هــای 
شــیراز انجام شــد و پهنه هــای درمانی 
نیز بعد از ۱6 سال شناسایی شد. وی با 
اشاره به اینکه بودجه شهرداری شیراز 
از ۶ هــزار میلیارد تومان در ســال ۱۴00 
به ۱۵ هزار میلیارد تومان در سال ۱۴0۱ 
افزایش یافت، اظهار داشــت: در طول 
در  شــهرداری  در  مســئولیت  ام  دوره 
حــوزه فرهنگی نیز خدمــات متعددی 
ارائــه و کلیــد زده شــده بــه طــوری کــه 
۲3 هــزار نفر در برنامه های تابســتانی 
شــهرداری ثبت نــام کردنــد. همچنین 
فرهنگــی  ســازمان  حــوزه،  ایــن  در 
شهرداری شــیراز رتبه نخست را کسب 

کرده است.
اصنافــی با تأکیــد بر اینکــه همواره 
چه در درون سازمان و چه خارج از آن 
خادم مردم خواهم بود، تصریح کرد: 
مــن همچنان خــود را عضــوی از بدنه 
شــهرداری می دانم و هر کمکی بتوانم 

به این مجموعه خواهم کرد.


